
Da n s k  Ak v a rie  Un io n
Re fe ra t  D e le g e re t  m ø d e t  1 8 .  a p ril 2 0 0 4  i Vib o rg  

1 .  Va lg  a f  d irig e n t ,  d irig e n t s e k re t æ r o g  m ø d e s e k re t æ r.  

2 .  Ko n s t a t e rin g  a f  re p ræ s e n t a n t e rn e s  s t e m m e re t  o g  g y ld ig h e d  a f  fu ld m a g t .  

3 .  Fre m læ g g e ls e  o g  g o d k e n d e ls e  a f  fo rre t n in g s u d v a lg e t s  ( FU )  b e re tn in g .  

Jens Bruun bød velkommen til delegeretmødet 

Jens bruun foreslog på FU´s vegne, Finn Pedersen til mødets dirigent. 
Finn Pedersen blev enstemmigt valgt. Finn Pedersen mente ikke det var nødvendig 
med dirigentsekretær, ingen valgtes. Dirigenten kunne fastslog, at delegeretmødet 
var lovligt indvarslet. 
Carolina Eldblom blev valgt som mødesekretær 

Der konstateredes 22 gyldige stemmer. 
Følgende foreninger var repræsenteret på delegeretmødet: Ålborg Akvarieforening 
Århus Akvarieforening Randers Akvarieforening Hjørring Akvarieforening (v. 
fuldmagt) Viborg Akvarieforening Silkeborg Akvarium Forening Horsens Akvarie klub 
Esbjerg Akvarieforening Odense Akvarieklub Sydfyn-Langeland Akvarieforening 
Storkøbenhavnes Akvarie Klub 

Jens Bruun (JB) aflagde på vegne af forretningsudvalget beretning. 
Der er på nuværende tidspunkt 27 medlemsforeninger og ca. 800 medlemmer af 
DAU. Næstformand Chr. Jørgensen omtalte under beretningen at DM er blevet 
afholdt - resultaterne ligger på internettet. Et nyt forslag lyder på at der skal indføres 
en dommer præmie. 
Opdrætskonkurrencen fungerer ikke hensigtsmæssigt i øjeblikket, og man vil evt. 
prøve at få nye folk til at køre den. 
Programudlån er ikke så meget brugt og JB efterlyser ønsker fra medlemmerne om 
evt. nyt format de ting der er til udlåns, video, powerpoint, dias, dvd? 
Foredragsholderlisten er ved at blive opdateret, og man opfordrer flere 
foredragsholdere til at blive skrevet på den. 
Akvadagene ønsker JB gjort til nogle enkelte, men større arrangementer et par 
gange om året. JB kom med forslag om at delegeretmødet fremover afholdes i 
forbindelse med akvadage. Dette kunne få flere til at komme til mødet og derfor 
mere feedback fra foreningerne til FU. 
På sidste HB-møde var der tilslutning til et fælles blad for alle foreninger. Dette skulle 
udkomme 4 gange om året. Finansieringen skulle ske via sponsorer, så det ikke ville 
komme til at koste de enkelte medlemmer noget. 
Etiske regler inden for akvarieverdenen er noget, som har været oppe i Sverige og 
Norge. JB mener, at man skal lave etiske regler i Danmark og på den måde komme 
eventuelle politikere i forkøbet. 
JB efterlyser ideer til hvordan man får flere foreninger til at blive medlemmer af DAU. 
Forslag om kursus til foreningsledere - er der interesse? 

Kommentarer til beretning. 
Ålborg mener ikke, at det var var en beretning med mer            ste fra JB's side. 
Opdrætskonkurrencen skal der gøres noget ved, så den kommer til at fungere igen. 
Dias skal ikke afskaffes, men fornyes. Video er en god ide. Powerpoint var der ikke 
opbakning til. 
Akvadagene ønskes bevaret lokalt, da der viser, at der er aktivitet i de enkelte 
foreninger. 
Bladet er der en del debat om. Især Ålborg og Århus er imod, da et fælles blad 



måske vil ramme deres lokale blad. De er særligt bange for, at sponsorerne falder fra 
og hellere vil annoncere i fællesbladet. JB garanterer dog, at man vil gøre alt for at 
dette ikke vil ske. Det arbejdes videre på bladet, da mange af de andre foreninger 
ville have gavn af et fælles blad. 

Beretningen godkendes 

Lone Nørrevang gennemgik regnskabet (i en ny og enklere udgave) som viste et 
overskud på 4.434 kr Egenkapitalen er 29.552,90 kr. Regnskabet enstemmigt 
godkendt. 

Kreds 1. Kredsformand Sven Knudsen fortalte om deres plantekursus, som har haft 
så stor tilslutning, at man måtte lukke for tilmeldingen. 

Kreds 2-3. Ikke tilstede 

Kreds 4. Michael, Viborg kunne på kredsens vegne fortælle, at det dér går godt. 
Der var 150 fremmødte til akvaadagen. 
Den 5-6 juni afholdes foredragskursus, der afholdes bestyrelsekursus, d. 9-10 
oktober er der akva-messe i Randers og i november er der kredsdag. 
Horsens er blevet flyttet fra kreds 5 til kreds 4. 
Michael udtalte at der florerer et rygte om at kreds 4 vil overtage DAU. Dette har 
intet på sig og skal hermed aflives!!! 

Kreds 5. Kredsformand Flemming Nielsen, Esbjerg kunne fortælle, et det har været 
møde om en ny akvarieklub i Vejen. 
Ture inden for kredsen er blevet lagt i faste rammer, og vil for fremtiden ligge sidste 
søndag i april eller sidste søndag i oktober. Der har ikke været så stor tilslutning til 
hjemmebedømmelserne. 
Det afholdte foredragskursus var en succes. 

Kreds 6. Kredsformand Mogens Smed, Synfyn-Langeland fortalte, at der i kreds 6 
ikke sker så meget. De individuelle foreninger har nok i sig selv. Kredsturene går 
derfor ikke så godt. Der afholdes kredsforsamling i næste måned. 

Dansk Akvariedommer Sammenslutning
Beretning ved Finn Pedersen, der kunne fortælle, at der i høj grad mangler dommere 
i Jylland. Vest for Storebælt vil der blive afholdt dommerkursus over 5 weekender 
fordelt over 6 måneder. Transport til og fra kursusstedet og forplejning er eneste 
udgift for deltagerne, så det er bare om at komme ud af busken…! 
Ved behov for dommere så ring til Finn Pedersen ell. Sven Knudsen. Det er som regel 
muligt at skaffe dommere fra Fyn ell. Sjælland. De eksisterende dommere bedømmer
gerne både små og store udstillinger. 
Dommer-Sammenslutningens økonomi er god, så der er evt penge at hente til støtte 
til dommere og andre aktiviteter. 

Førstegangsopdrætsregistrator og opdrætskampagnen
Begge dele fungerer ikke optimalt. Man vil se om man kan få sekretæren til at 
varetage førstegangsopdræt. Svend Erik Riedel var ikke til stede på mødet. JB vil 
forsøge at tale med ham om fremtiden. 

4 .  Fre m læ g g e ls e  o g  g o d k e n d e ls e  a f  re g n s k a b .

5 .  B e re t n in g  fra  Kre d s e n e .  

6 .  B e re t n in g  fra  u d v a lg e n e .



Internet Administrator 
Fortsat v. Hans Ole Kofod Medlemshåndbogen Fortsat ved HO Kofod 

Programudlån. 
5-6 udlån sidste år. 

Nordisk Samarbejde 
Afholdt sammen med Akvariets Dag i weekend i Stockholm. Meget mange gode 
foredrag. Videokonkurrencen er blevet aflyst, da de andre nordiske lande 
konsatterede at de blot betalte men intet fik for pengene. Pengene bruges i stedet 
for til indkøb af programmer direkte hos producenterne. Næste møde er 14. 
november i Helsingfors. 

FU's budgetforslaget for 2004 blev enstemmigt godkendt. 
Kontingentet fastholdes på nuværende niveau. 

Hovedbestyrelsens forslag til vedtægtsændringer blev enstemmigt vedtaget, så 
delegeretmøderne fremover skal være primo september. Regnskabs år 1.7.til 30.6.
Aktuelle regnskabsår kommer derfor til at køre til 30.6.2005. 
Næste delegeretmøde afholdes primo september 2005. 
Regnskabsåret er flyttet fra 1/7-30/6. 
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Næste møde afholdes på Sydfyn-Langeland 

Personindstilling til den røde nål fremsendtes af århus til nærmere vurdering ved 
næste HB-møde. 
JB ville gerne have en liste over biologer, der var medlemmer af Unionen, da dette 
kunne øge prestigen i unionen og lette hans arbejde ved kontakt med kommuner og 
staten. Dette var der ikke tilslutning til på mødet, da man ikke mente det var 
nødvendigt. 

7 .  Fre m læ g g e ls e  o g  g o d k e n d e ls e  a f  b u d g e t t e r o g  h e ru n d e r fa s t læ g g e ls e  a f  
k o n t in g e n t  

8 .  I n d k o m n e  fo rs la g  t il æ n d rin g  i D AU 's  v e d t æ g t e r.

9 .  Va lg

1 0 .  Va lg  a f  a rra n g ø r fo r n æ s t e  o rd in æ re  d e le g e re t m ø d e .

1 1 .  Ev e n t u e lt  
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